
Številka: 501-01-2/2019/3                                          
Ljubljana, 27. 2. 2019

Državni svet Republike Slovenije je na 15. seji 27. 2. 2019, v skladu z 98. členom 
Poslovnika Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 26/15), 
obravnaval vprašanji državnega svetnika Tomaža Horvata glede zagotovitve 
dodatnih in varnih prostorov za dnevno bolnišnično in ambulantno zdravljenje 
bolnikov s krvnimi boleznimi ter krepitve kadrovskih kapacitet Kliničnega oddelka za 
hematologijo Interne klinike Univerzitetnega kliničnega centra Ljubljana ter na 
podlagi prvega odstavka 56. člena Zakona o Državnem svetu (Uradni list RS, št. 
100/05 - uradno prečiščeno besedilo, 95/05 – odl. US, 21/12 – ZFDO-F in 81/18 –
odl. US) sprejel naslednji

S K L E P:

Državni svet Republike Slovenije podpira vprašanji državnega svetnika Tomaža 
Horvata in Ministrstvu za zdravje ter Univerzitetnemu kliničnemu centru Ljubljana
predlaga, da vprašanji proučita in nanju odgovorita.

Vprašanji državnega svetnika Tomaža Horvata se glasita:

1. Kakšna je predvidena časovnica zagotavljanja ustreznih dodatnih in, z 
vidika možnih okužb bolnikov s krvnimi boleznimi, predvsem varnih 
prostorov za dnevno bolnišnično in zlasti ambulantno zdravljenje bolnikov 
s krvnimi boleznimi v okviru Kliničnega oddelka za hematologijo Interne 
klinike Univerzitetnega kliničnega centra Ljubljana?

2. Ali in, če da, kdaj se načrtuje okrepitev kadrovskih kapacitet za dnevno
bolnišnično in ambulantno oskrbo bolnikov s krvnimi boleznimi v okviru 
Kliničnega oddelka za hematologijo Interne klinike Univerzitetnega 
kliničnega centra Ljubljana, predvsem z medicinskimi sestrami in 
subspecialisti, ter kakšno je predvideno število dodatnih zaposlitev po 
posameznih poklicnih skupinah?

Obrazložitev:

Bolniki s krvnimi boleznimi so po dolgih letih 2015 vendarle dočakali nove prostore 
Kliničnega oddelka za hematologijo Interne klinike Univerzitetnega kliničnega centra 
Ljubljana. Slednji svojo dejavnost izvaja v okviru hospitalnega oddelka, enote za 
presaditev kostnega mozga, dnevne bolnišnice in specializiranega hematološkega 
laboratorija. Navkljub relativno novim prostorom pa se bolniki in zaposleni na 
omenjenem oddelku že soočajo z novimi težavami, ki lahko bistveno vplivajo na 
uspešnost zdravljenja in v končni fazi ogrozijo tudi njihovo preživetje. Zlasti v 
ambulantnem delu dejavnosti bolniki s krvnimi boleznimi poročajo o nevzdržnih 
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razmerah (bistveno premalo prostora; ni ločenih prostorov za bolnike z znaki okužbe 
in bolnike brez okužb; večurno čakanje od prihoda do končnega posveta pri 
hematologu; preobremenjenost strokovnega kadra zaradi kadrovske podhranjenosti, 
zlasti pri poklicnih profilih medicinskih sester in subspecialistov itd.).

Področje hematologije je s strokovnega vidika v zadnjih 30 letih doživelo bistven 
napredek pri prepoznavanju in zdravljenju krvnih bolezni, na podlagi uvajanja 
naprednih novih metod zdravljenja, ki omogočajo uspešno zdravljenje prej 
neozdravljivih krvnih bolezni. Slednjemu bi pričakovano morala slediti tudi 
infrastruktura, kot podporni element še višji ravni oskrbe, a trenutno, kot kaže, temu 
še vedno ni tako.

Januarja letos je minilo 30 let od prve presaditve krvotvornih matičnih celic, ki je 
najbolj učinkovit način zdravljenja krvnih bolezni (rešenih že več kot 2000 življenj), za 
marsikaterega obolelega pa tudi edini. Ravno bolnikom po transplantacijah, katerih 
imunski sistem je še posebej šibek, bi morali zagotoviti čim boljše pogoje za 
nadaljnjo oskrbo, saj je od tega lahko odvisna verjetnost njihove ozdravitve oziroma 
preživetja. Čakanje na preglede in oskrbo v prenatrpanih čakalnicah, brez ustrezne 
zaščite pred okužbami, v družbi ostalih pacientov z resnimi okužbami, ne zagotavlja 
želene visoke stopnje varnosti.  

K temu, da se paciente med čakanjem na oskrbo v okviru hematološke ambulante 
vsaj malo zaščiti in se jim olajša čakanje tudi po 4 ure ali več, po besedah bolnikov 
veliko pripomorejo zaposleni na Kliničnemu oddelku za hematologijo, ki se tudi sami 
soočajo s preobremenjenostjo in pozivajo k ukrepanju. Bolniki menijo, da bi bilo treba 
zaposliti več medicinskih sester, ocenjuje se tudi večje potrebe po subspecialistih. 

Kot je v eni od izjav za medije ugotovil tudi že sam direktor Univerzitetnega 
kliničnega centra Ljubljana (UKC Ljubljana), se število bolnikov s krvnimi boleznimi 
skozi leta povečuje, s tem pa tudi prostorska stiska na Kliničnem oddelku za 
hematologijo. Navaja se tudi načrte za dolgoročnejše rešitve, to je obnovo enega od 
objektov v neposredni bližini urgence in Pediatrične klinike, pri čemer pa ne UKC
Ljubljana ne Ministrstvo za zdravje še nista predstavila časovnice izvedbe zadanega 
projekta, kar pa je ključnega pomena. Zgolj načrtovanje brez realizacije za bolnike s 
krvnimi boleznimi pomeni nadaljevanje trenutnega nesprejemljivega stanja, ki za 
posledico nima zgolj splošnega nelagodja pacientov v primeru večurnega čakanja na 
preglede, ampak je za njihovo preživetje lahko odločilnega pomena.

* * *

Državni svet Republike Slovenije predlaga Ministrstvu za zdravje ter Univerzitetnemu
kliničnemu centru Ljubljana, da vprašanji proučita in v skladu s četrtim odstavkom 98. 
člena Poslovnika Državnega sveta (Uradni list RS, št. 70/08, 73/09, 101/10, 6/14 in 
26/15) nanju v roku 30 dni odgovorita.

    Alojz Kovšca
    predsednik
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